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X. Kommunens økonomi
Konst. kommunebogholder Ellen Christen
sen vil på mødet orientere om kommunens 
økonomiske situation.
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2. Budget 1988
På økonomiudvalgets møde den 9. maj bes
luttede udvalget at tilskrive fagudvalge
ne om at fremkomme med forslag til at 
nedbringe den forventede negative kasse
beholdning ved udgangen af 1988. 
Indstillingsbilag af 7/6-88 fra kommunal
direktøren vedlægges.
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Rammebevillinger
Byrådet vedtog på møde den 24. februar 
1988 et regelsæt om økonomisk styring 
i Skibby kommune.
Forslaget indebar øgede muligheder for
indførelse af rammebevillinger. På bag
grund af behandling i fagudvalg m.v. 
fremsendes hermed forslag til rammebevil
linger gældende for budget 1988. Med hen
syn til budget 1989 vil de ønskede ramme
bevillinger fremgå af budgetbemærkninger
ne .
Det skal bemærkes, at der i forslaget 
endvidere indgår ønsker om delegation af 
anvisningsretten på det kulturelle og 
sociale område.
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4. Godkendelse af regnskab 1987
Bogholderiet fremsender regnskab med til
hørende obligatoriske oversigter, bilag 
og bemærkninger for regnskabsåret 1987. 
Regnskabet er udarbejdet i henhold til 
de af indenrigsministeriet givne ret
ningslinier.
Regnskabets hovedoversigt balancerer med 
kr. 199.762.584 mod oprindelig budgette
ret kr. 184.925.000.
Kommunens likvide aktiver inclusive obli
gationsbeholdningen, udgjorde 
den 31.12.86 kr.r 63.867,-
den 31,12.87 kr. 339.466,-

Den likviditetsmæssige forøgelse i årets 
løb udgår således kr. 403.333,- mod op
rindelig budgetteret kr. 427.000,- 
I løbet af regnskabsåret er der givet 
tillægsbevillinger til et forbrug af lik
vide aktiver på kr. 6.677.000,- ialt 
(budget + tillægsbevillinger) et forbrug 
på kr. 6.250.000,-. I forhold hertil er 
der et mindreforbrug af likvide aktiver 
på kr. 6.653.333
Materialet vil blive udsendt herfra se
nest fredag.
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5. Andelsboligbebyggelsen "Jernhøj" - Bygge
regnskab
Busk Byggeadministration har ved skriver 
se af 13. april 1988 fremsendt byggeregn' 
skab for andelsboligbebyggelsen Jernhøj, 
Skibby og anmoder om kommunens endelige 
godkendelse af den opgjorte endelige an
skaffelsessum kr 18.817.189,- .
Samtidig anmodes om kommunens godkendel
se af, at støttetilsagnet overdrages til 
den nu stiftede andelsboligforening. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget indstiller, at den ende 
lige anskaffelsessum godkendes til kr 
18.817.189,- og samtidig godkendes at 
støttetilsagnet overdrages til Andelsbo
ligforeningen Jernhøj, c/o Administrator 
Jacob Lund Poulsen, St. Kongensgade 69, 
1264 København K.

Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E
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6 • Regnskabsrapport for 1. kvartal 1988 - 
huslejeforhøjelse
Ejendomsudvalget besluttede den 27. april 
1988 at indstille til økonomiudvalget, 
at der blev givet tillægsbevilling på 
10.000 kr til dækning af højere udgifter 
til ejendomsskatter m.v. vedrørende kom
munale beboelsesejendomme, 
økonomiudvalget tilbagesendte sagen til 
fornyet behandling i ejendomsudvalget, 
idet huslejeforhøjelser henstilledes ind
arbejdet fra 1/9 1988.
Teknisk forvaltning har udarbejdet for
slag til lejeforhøjelse for 14 lejemål, 
som på årsbasis andrager 15.120,- kr.
For perioden 1/9-88 - 31/12-88 andrager 
huslejeforhøjelsen 5.000,- kr. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget vedtog, at de foreslå
ede huslejeforhøjelser iværksættes. 
Udvalget indstiller til økonomiudvalget, 
at differencen på 5.000,- kr. mellem den 
tidligere ansøgte tillægsbevilling og det 
beløb, der kan opnås i 1988 på husleje
forhøjelse, gives ved tillægsbevilling, 
finansieret over kassebeholdningen for 
følgende ejendomme:
Stationsvej 8, 1.000 kr konto

011 04 030-03
Møllevægnet 21,2.000 kr konto

011 11 030-03
Østergade 30, 1.000 kr konto

011 12 030-08
Plantagevej 2, 1.000 kr konto

011 15 030-01

Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E
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6. Fortsat
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Endvidere at huslejerne fremover regule
res hvert 2. år.
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7. VKO-rapporter - varmeanlæg på ejendom
me under økonomiudvalget
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Dansk Kedelforening har fremsendt de år- - 
lige VKO - rapporter (varmekonsulentord- 
ningen).
Teknisk forvaltning har opdelt de foreslå-' 
ede forbedringer på ejendommenes varmean- - 
læg i 4 kategorier efter nødvendighed, 
fyringsøkonomi m.v. i "Fortegnelse over 
VKO - arbejder".
Fortegnelsen og rapporter vedlægges. '
Ejendomsudvalget indstiller i mødet den . 
27/4-88, under hensyn til den kommende 
varmeplan, at forbedringer under kategori 
4, - arbejder som forbedrer fyringsøkono- ' 
mien - indarbejdes i planlægningen af .
energibesparende foranstaltninger i 1988 
med kr 21.000,- .
Det indstilles til økonomiudvalget, at 
nødvendige arbejder under kategori 1 for . 
kr 2.000,- godkendes til udførelse i

/UM^C

1988.

Kommunebogholderen oplyser, at udgiften 
kan afholdes af det på investeringsover
sigten for 1988 afsatte beløb til energi
besparende foranstaltninger på kr.
603.000.
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8. Forslag til lokalplan nr. 59 - Erhvervs
område E 1Q, Venslev
Journal nr. 01.02.05P16.59

Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

3759
Tirsdag den 14. juni Formandens

initialer:

1988
kl. 9.15

på borgmesterens kontor

Sagen afgøres endeligt af byrådet.
Forslag til lokalplan nr. 59 for den syd
lige del af erhvervsområde E 10, Ven
slev fremsendes til vedtagelse.
HC Handelscenter anvender i dag ca 2100 
m^ landbrugsjord af matr. nr. 10-a Ven
slev by, Ferslev til oplagringsplads på 
en tidsbegrænset zonelovstilladelse. 
Tilladelsen er gældende til 1. august 
1988. Den forløbne tidsperiode har vist, 
at virksomhedens behov for arealudvidel
se ikke er af midlertidig karakter.
Det er hensigten gennem nærværende lo
kalplan at sikre virksomheden HC Handels
center de nødvendige vækstmuligheder, 
samt at sikre at denne vækst sker i har
moni med det øvrige landsbysamfund. 
Lokalplanen er i overensstemmelse med 
rammebestemmelserne for erhvervsområde 
E 10 samt i områdeafgrænsningen i forslag 
til kommuneplantillæg nr. 3.
Nærværende lokalplan afløser lokalplan 
nr. 31 for området.
Lokalplanområdet er omfattet af Skibby 
kommunes spildevandsplan 1984-87.
Efter at byrådet har vedtaget lokalplan
forslaget skal det fremlægges for offent
ligheden i 8 uger, hvorefter byrådet 
endeligt kan vedtage planen.
Forvaltningens indstilling.
Det anbefales at vedtage lokalplanfor
slaget.

/føn* ¿téCu
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8. Fortsat
Sagen behandles først på ejendomsudval
gets møde den 13/6 og indstilling herfra 
vil foreligge ved starten af økonomiud
valgets møde.
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Forslag til lokalplan nr. 60 - Sølvkær 
III
Journal nr. 01.02.05P16.60
Sagen afgøres endeligt af byrådet
Hermed fremlægges forslag til lokalplan 
nr. 60 for boligområdet Sølvkær III i 
Skuldelev.
Lokalplanen åbner mulighed for at bebygge 
området med tæt-lavt byggeri af forskel
lig art (andelsboliger, almennyttige bo
liger, ældreboliger, ungdomsboliger). 
Bebyggelsen tænkes opført som kvarterer 
adskilt af en nord-sydgående "Grøn" akse 
- indeholdende fællesbyggeri og fællesan
læg og en øst-vestgående akse indeholden
de tilkørselsveje og parkeringsarealer.
I hvert kvarter grupperer boligerne sig 
omkring et fællesområde med parkerings
pladser og udendørs opholds/legearealer. 
Fællesfaciliteter for hele området vil 
fortrinsvis blive placeret i den grønne 
akse.
Bebyggelsen vil inden for hvert kvarter 
få et ensartet præg, hvorimod kvartererne 
indbyrdes kan variere i bygningsformerne. 
Lokalplanen er i overensstemmelse med 
rammebestemmelserne i Skibby kommuneplan. 
Lokalplan nr. 60 afløser lokalplan nr.
41 for området.
Efter at byrådet har vedtaget lokalplan
forslaget skal det fremlægges for offent
ligheden i 3 uger, hvorefter lokalplanen 
kan vedtages endeligt af byrådet.
Forvaltningens indstilling.
Det anbefales at vedtage forslag til lo
kalplan nr. 60.

fortsættes....
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9. Fortsat
Sagen behandles først på ejendomsudval
gets møde den 13/6 og indstilling herfra 
vil foreligge ved starten af økonomiud
valgets møde.
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Forslag til varmeplan for hovedstadsregi
onen 1988.
Hovedstadsragionen fremsender ved skri" 
velse af 17. marts 1988 forslag til var- 
meplan for hovedstadsregionen 1988. 
Forslaget består af:
- Forslag til regional varmeplan 1988 

(PD 434).
- Forslag til delplan for udbygning med 

decentrale kraftvarmeværker i hoved
stadsregionen 1988 (PD 435).

- Forslag til regional delplan for udbyg
ning med vindkraft 1983 (PD 436).

Høringen og offentliggørelsen er foregået 
i perioden fra 18. marts til 13. 
maj 1988, og forslaget skulle være Ho
vedstads- rådet i hænde senest 14. maj 
1988.
Skibby kommune har fået udsat svarfristen 
til umiddelbart efter byrådsmødet i juni 
måned, og sagen kan herefter behandles 
efter normal procedure i fagudvalg, øko
nomiudvalg og byråd.
Efterfølgende har HNG fremsendt indsigel
se mod det af Hovedstadsrådet fremsendte 
forslag til regional varmeplan. Forsla
get er fremsendt til kommunens oriente
ring og kan indgå i kommunens overvejel
ser i lighed med Hovedstadsrådets for
slag .
HNGs forslag stiller sig kritisk til Ho
vedstadsrådets plan, men da denne plan 
er i overensstemmelse med Energistyrel
sens retningslinier skal der nok mere 
til for at planerne kan ændres radikalt. 
Det anses for mest sandsynligt, at der

fortsættes...
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Fortsat
kan leveres naturgas som spidslast til 
et halmvarmeværk, men det giver selv
sagt nogle problemer med områdeafgræns
ning imellem fjernvarmeområder og gasom
råder .
HNG's bemærkninger specielt vedr. Skibby 
kommune udsendes som indstillingsbilag, 
sammen med indstillingsbilag til teknisk 
udvalgsmøde den 21. april.
Teknisk udvalg indstiller, at Hovedstads
rådet meddeles følgende:
Skibby kommune kan gå ind for Hovedstads
rådets oplæg til regional varmeplan, 
d.v.s. at Skibby kommune vil undersøge 
de muligheder, som Hovedstadsrådet op
stiller .
Et forsyningsnet skal fortrinsvis place
res, hvor storforbrugerne kan tilslut
tes .
Hvis undersøgelserne viser, at der er 
økonomisk fordel for private ved at til
slutte sig, skal nettet dimensioneres for 
dette.
Teknisk forvaltning har udarbejdet for
slag til svarskrivelse til Hovedstadsrå
det.
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Rengøring Ferslev skole
Kvindeligt Arbejderforbund fremsender 
forslag af 19/4-88 til besparelse på 
rengøring på Perslev skole på kr. 
18.048,-. (Kategori 5.1.1. - skrabet mo
del) .
Forslaget er fremkommet på grund af byrå
dets beslutning om at udbyde rengøring 
i offentlig licitation til ikrafttræden 
pr. 1/1-89.
Lokalsamarbejdsudvalget for Ferslev sko
le fremsender udtalelse.
Forvaltningen kan anbefale forslaget. 
Kulturelt udvalg har på sit møde den 6. 
juni 1988 behandlet forslaget og fremsen
der dette med anbefaling.

kl. 9.15
på borgmesterens kontor
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13. Ikke fagdelt undervisning
Ferslev skole fremsender ansøgning om 
ikke fagdelt undervisning i 2. klasse 
for skoleåret 1988/89.
Ledende skoleinspektør fremsender ansøg
ningen.
Skolekommissionen har på sit møde den 
30. maj 1988 behandlet ansøgningen og 
anbefaler denne for 1988/89.
Kulturelt udvalg har på sit møde den 6. 
juni 1988 behandlet ansøgningen og frem
sender skolekommissionens indstilling 
med anbefaling.
(Kopi vedlagt).
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14 . Timefordelingsplaner for 19BB/B9
Skolerne fremsender forslag til timefor
delingsplaner for skoleåret 1988/89. 
Forslaget tager udgangspunkt i byrådets 
beslutning på baggrund af Kl/s rapport 
om skolevæsenet.
Marbækskolens lærerråd og skolenævn anbe
faler forslaget. Med hensyn til fransk 
bør det sikres, at faget kan fortsætte, 
således at forløbet kan afsluttes med 
prøve.
Skuldelev skoles lærerråd fremsender ud
talelse af 15/4-88.
Skuldelev skoles skolenævn kan ikke stå 
inde for indholdet i timefordelingspla
nen, men anerkender, at forslaget er det 
bedst muligt under de af byrådets givne 
rammer, tages forslaget til efterretning 
og fremsendes til videre foranstaltning. 
Skolekommissionen har på sit møde den 
30. maj 1988 behandlet forslaget og frem
sender fælleslærerrådets udtalelse med 
anbefaling, dog understreges det uaccep
table i forskellen i niveauet skolerne 
imellem.
Proceduren til fordeling af timerne mel
lem skolerne bør tages op til ændring 
i næste skoleår.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun anbefaler forslagene. Med hen
syn til de foreliggende oplysninger øn
skes disse overvejet nærmere.
Kulturelt udvalg har på sit møde den 6. 
juni 1988 behandlet forslaget og fremsen
der dette med anbefaling, dog anbefales, 
at der ændres i proceduren til næste år,

fortsættes....
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idet de store forskelle på timetal/elev- 1 1 1
tal ikke kan accepteres. _____________ _ _ _ _ _ _____
Hanne Kyvsgaard ønsker, at C og V får gen
nemdrøftet proceduren inden beslutning.
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15. Normeringsplan for skoleåret 19S8/89
Ledende skoleinspektør fremsender norme
ring af tjenestemandsstillinger m.v. ved 
kommunens skolevæsen i skoleåret 
1988/89.
Skolekommissionen har på sit møde den 
30. maj 1988 behandlet sagen og anbefa
ler forslaget.
Kulturelt udvalg har på sit møde den 6. 
juni 1988 behandlet sagen og fremsender 
denne med anbefaling.
(Kopi vedlagt)
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16. Klubhus til Skibby Tennis- og badminton
klub
STBK har fremsendt ansøgning om bygning 
af nyt klubhus.
Efter flere afholdte møder er man nået 
til enighed om teknisk forvatltnings 
skitseforslag, som indeholder en tilbyg
ning ovenpå Skibby Idrætshal.
Kulturelt udvalg har på sit møde den 6. 
juni 1988 behandlet sagen, og foreslås 
STBK's klublokale som tegning nr. 1, dog 
ændres placering af trapperne fra vind
fang til en udvendig vindeltrappe i 
stål. .
øverste rapos gøres så stort at en evt. 
udbygning mod nord på det flade tag kan 
etableres med en dør til eks. trappr. 
Alle udgifter afholdes af STBK.

Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E
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Tilskud til daghøjskolen 
Byrådet har på sit møde den 18. maj 1988 
behandlet ansøgning fra A.O.F. om til
skud til daghøjskole for ledige.
På begæring fra formanden for kulturelt 
udvalg tilbagesendtes sagen, idet udval
get blev anmodets om at anvise kompense
rende besparelser.
Formanden foreslår, at reglerne for til
skud til ungdomsskole, højskole m.v. æn
dres, for at finde besparelse der kan 
tilgodese den ekstra udgift til daghøj
skole .
Kulturelt udvalg har på sit møde den 6. 
juni 1988 behandlet ansøgningen og anbe
faler, at kommunens tilskud udgør 90% af 
statsstøtten til alle skoleformerne.
Til næste år afholdes 2 daghøjskoler, som 
finansieres via de ændrede regler.
Det anbefales, at daghøjskolen fra den 
kommende sæson afholdes, og der søges 
en tillægsbevilling på kr. 35.000,- som 
finansieres over private skoler, samt 
restbeløbet op til kr. 40.000,- (rest 
kr. 5.000,-) taget af de ændrede regler. 
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun fastholder 1 daghøjskole pr. 
år. Ligeledes ønskes kun efterskolereg
lerne fastholdt og omplacering af beløb 
fra højskoler, landbrugsskoler og priva
te skoler tilføres besparelsesrammen på 
1988-budgettet.

3772
Tirsdag den 14. juni Formandens

initialer:

1988
kl. 9.15

på borgmesterens kontor

Aaso Haas

/hlJs C  C  ̂1/} /IMaA'/u u " ¿Uh,

./& ¿y&Msdtl 'U-J ^  l  yitfiu •

tUd/A /Uo IaaJaaM

¿2A .

Nr. 588 A/e DAFOIO- FREOERIKSHAVN



3773

Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

13. Opfølgning vedr. tilsynsrapporter fra 
Skolevejens børnehave
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Ifølge embedslægens rapport af 14. marts 
1988 skal nærmere beskrevne forhold 
vedr. badeværelse bringes i orden sna
rest muligt og senest inden udgangen af 
juni måned 1988.
Ifølge arbejdstilsynets rapport fra be
søg den 13. april 1988, skal der omgåen
de etableres tilfredsstillende garderobe 
og omklædningsforhold, samt indrettes 
tørremulighed til de ansattes tøj. Lige
ledes skal børnetoiletterne indrettes 
så bleskift og håndvask m.v. ikke belas
ter de ansatte unødigt. Endvidere skal 
sundhedsskadelige stoffer, damp, stærk 
hede og fugtig luft udsuges fra udvik
lingsstedet til det fri, således at de 
ikke trænger ind i arbejdslokalet. 
Forvaltningen fremlægger sagen med hen
blik på stillingtagen dels til de nødven
dige bygningsmæssige ændringer og dels 
til finansieringer af samme.

Sagen behandles først på socialudvalgets 
møde den 13/6-88 og indstilling herfra 
vil foreligge til økonomiudvalget ved 
mødet start.
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, . FormandensTirsdag den 14 .  juni initialer:
1988

Normeringsforhold på Ferslev fritidshjem
Ansøgning af 10. maj 1988 fra Ferslev 
fritidshjem om afklaring af den fremtidi- ■ 
ge normeringssituation. .
Institutionen anmoder om, at der ikke 
foretages personalereduktion i årene frem-- 
over således, at uafklarede stillingsbe- ' 
sættelser (leder og stedfortræder) kan . 
afklares snarest.
Forvaltningen fremlægger sagen til udval
gets overvejelse således, at der om mu- ' 
ligt kan foreligge en afklaring inden - 
30. juni, hvor nuværende stedfortræder
vikariat udløber.

Sagen behandles først på socialudvalgets 
møde den 13/6 og indstilling herfra vil 
foreligge ved økonomiudvalgets start.
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kl. 9.15

borgmesterens kontor
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20. Strukturen i daginstitutionerne
Socialudvalget behandlede på mødet den 
29. marts 1988 sagen vedrørende den frem
tidige struktur på daginstitutionsområ
det. Sagen blev oversendt til økonomiud
valget for så vidt angår spørgsmålet om 
den fremtidige åbningstid i børnehaver
ne.
Socialudvalgsformanden anmodede imidler
tid økonomiudvalget om, at få sagen til
bagesendt til fornyet behandling i soci
aludvalget.
Forvaltningen fremlægger sagen til forny
et behandling.

Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

Sagen behandles først på socialudvalgets 
møde den 13/6 og indstilling herfra vil 
foreligge ved økonomiudvalgets start.
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Rengøring på daginstitutionsområdet 
Byrådet vedtog i mødet den 20. april 
1988 at anmode Skuldelev børnehave, 
Skuldelev fritidshjem og Ferslev fritids
hjem om eventuel alternativ forslag til 
udførelse af rengøringsniveau med stan
dard iflg. Trasbo (program 5.33) og in
denfor de budgetafsatte rammer. Der fore
ligger nu skrivelser af 16. maj 1988 fra 
de 3 institutioner. Skuldelev børnehave 
kan ikke foreslå alternativ rengøring og 
oplyser, at budgettet forventes forbrugt 
ca. 1. september 1988. Skuldelev fritids
hjem skønner, at kunne reducere forbruget 
på vikartimer og rengøringsartikler (sam
let budget 1988 hertil på kr. 17.000). 
Ferslev fritidshjem finder, at det kan 
være en fordel om rengøringsopgaven over
gik til privat regie på program 5.55. 
Forvaltningen foreslår 
at Skuldelev børnehave tilskrives, at 

deres rengøringsniveau må fastlægges 
på samme niveau som i de andre børne
institutioner

at Skuldelev fritidshjem tilskrives om, 
at kommunal rengøring kan fortsætte, 
såfremt der anvises anden finasiering 
på forventet besparelse på budget 
1988 på kr. 10.000 og budgetårene frem 
over kr. 20.000 årligt 

at Ferslev fritidshjem overgår til pri
vat rengøring pr. 1. november 1988. 

at forvaltningen efterfølgende udarbej
der de konkrete budgetberigtigelser, 
når situationen er endeligt afklaret 
på de 3 institutioner.

----- fortsættes....

Tirsdag den 14. juni
1988
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Fortsat
Sagen behandles først på socialudvalgets 
møde den 13/6 og indstilling herfra vil 
foreligge ved økonomiudvalgets start.
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2 2. Ændrede åbningstider i børnetandplejen
I forbindelse med behandling af den gene
relle sag om serviceniveauet i børne
tandplejen opfordrede byrådet i mødet 
den 16. marts 1988 socialudvalget til, 
at se på en mere fleksibel åbningstid, 
som tilgodeser de 16-18 årige. 
Børnetandplejen har i sagens anledning 
foreslået ved skrivelse af 5. april 
1988, at der fra skoleåret 1988/89 indfø
res åbningstid efter behov f.eks. ved, 
at hver tandlæge samt en klinikassistent 
arbejder 1 gang månedlig til kl. 18.00. 
Den årlige merudgift ved ovenstående 
forslag er anslået til ca. kr. 200. 
Forvaltningen indstiller, at forslag fra 
børnetandplejen af 5. april 1988 om ind
førelse af udvidet åbningstid efter be
hov med virkning fra skoleåret 1988/89 
anbefales overfor økonomiudvalget.

Sagen behandles først på socialudvalgets 
møde den 13/6 og indstilling herfra vil 
foreligge ved økonomiudvalgets start.
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23. Afskrivning af beløb og uddelegering af 
kompetence
Sikringsafdelingen fremsender sag vedrø
rende boligsikring på ialt kr. 404,00. 
Socialudvalget anbefaler, at beløbet 
afskrives, idet restanten er afgået ved 
døden.

Endvidere indstiller socialforvaltnin
gen, at socialudvalget søger bemyndigel
se til fremover at få kompetence til at 
afskrive beløb i lignende sager, hvor 
der er opstået krav i henhold til den 
sociale lovgivning, og hvor klienten er 
afgået ved døden uden at der er midler 
i boet.
Socialudvalget anbefaler i mødet den 31. 
maj 1988 socialforvaltningens indstil
ling .
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24. EDB-restancelister
Incassoafdelingen fremsender EDB-restan- 
celister fra Statsskattedirektoratet pr. 
30. april 1988 til økonomiudvalgets ori
entering.
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25. UNGBO - Budget 1988/89
Landsforeningen Ungbo har fremsendt bud
get 1988/89 for den selvejende instituti
on Ungbo, Skibby, for perioden 1/8-88 
- 31/7-89.
I henhold til § 8, stk. 1, skal byrådet 
hvert år godkende et af institutionens 
bestyrelse udarbejdet budget, hvori le
jen fastsættes for det følgende år.
I driftsbudgettet skal lejen for ungdoms
boligerne og øvrige lokaler være fastsat, 
således at denne sammen med institutio
nens øvrige indtægter er tilstrækkelig 
til at dække alle institutionens påregne
lige udgifter, herunder udgifter til pas
sende henlæggelser og afskrivninger.
Ved en gennemgang af det fremsendte bud
get er der intet fundet at bemærke, hvor
for byrådet bør godkende det fremsendte 
budget.
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26. Forelæggelse af sag vedrørende vandskade 
på ejendommen Hovedgaden 27, Skibby

3782
Tirsdag den 14. juni Formandens

initialer:

1988
kl. 9.15

på borgmesterens kontor

Ejeren af ejendommen Hovedgaden 27, Skib
by har haft vandskade i sin kælder i 
form af opstuvning fra kloak.
Da kommunen ikke efter det foreliggende 
har begået nogen fejl vil kommunens for
sikringsselskab ikke betale erstatning, 
og da vandskaden ikke f.eks. skyldes 
ekstraordinære store vandmængder, vil 
ejerens forsikring heller ikke betale. 
Sagen forelægges økonomiudvalget med 
indstillingsbilag af 7/6-88 fra kommunal
direktøren.
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27. Orientering om aftale om vederlag for 
særlige arbejdsopgaver og aftale om lo
kal kommunepulje vedrørende folkeskoleom
rådet
Ledende skoleinspektør har i skrivelse 
af 30. maj 1988 fremsendt orientering 
om aftalen om vederlag for særlige ar
bejdsopgaver (tilsyn, m.v.) og aftalen 
om kommunepulje.
Kommunaldirektøren indstiller, at orien
teringen tages til efterretning og ind
stiller samtidig, at forhandlings- og 
beslutningskompetencen for de 2 områder 
overdrages ledende skoleinspektør, idet 
det forudsættes, at lederen af løn- og 
personalekontoret fortsat inddrages i 
fornødent omfang.
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Arbejdstidsnedsættelsen pr. 1/9-88 og 
1/9-90
Som led i overenskomstfornyelsen pr. 1. 
april 1987 sker der en nedsættelse af 
arbejdstiden til 38 timer fra 1/9-38 og 
til 37 timer fra 1/9-90.
For lærerområdet nedsættes det pligtige 
timetal med virkning fra undervisnings
årets begyndelse pr. 1/8-88. Dette er 
indregnet i budget 1988 og der skal ikke 
foretages yderligere på området.
For fuldtidsansatte sker der en "automa
tisk" nedsættelse af arbejdstiden og det 
foreslås, at administrationen i lighed 
med tidligere anmoder de enkelte arbejds
steder om inden 1. juni 1988 at tage 
stilling til, hvor man ønsker arbejstids- 
forkortelsen placeret. Administrationen 
foreslår samtidig, at man meddeler, at 
der kun i ganske særlige tilfælde kan 
forventes kompensation for arbejdstids
forkortelsen og at begrundet ansøgning 
må fremsendes til økonomiudvalget, så
fremt en kompensation er nødvendig.
De områder (daginstitutionsområdet, råd
huset) , hvor der allerede er truffet af
tale om kompensation medtages denne be
mærkning naturligvis ikke.
For deltidsansatte kan arbejdstiden æn
dres efter en konkret vurdering og efter 
gældende regler for ændring af arbejds
tid, dog ikke til mindre end 15 timer 
om ugen.
Sagen var fremsendt til byrådets møde 
i april. Byrådet ønskede udarbejdet øko
nomiske beregninger, og derfor blev sa-

fortsættes....
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23. Fortsat
gen forelagt med indstillingsbilag af 
5/5-83 fra kommunaldirektøren. 
økonomiudvalgets flertal fremsendte i 
møde den 9. maj 1983 sagen til byrådets 
afgørelse.
Birgit Bangshof Mortensen og Hans Jørgen 
Mortensen indstillede, at der ydes fuld 
kompensation for arbejdstidsnedsættelsen 
pr. 1/9-83, idet de forudsatte, at de 
indgåede forlig med Venstre respekteres. 
Byrådet tilbagesendte i møde den 18. maj 
1988 sagen til økonomiudvalget, idet man 
ønskede foretaget beregning over, hvilke 
udgifter den indgåede aftale (A. + V) om 
fuld kompensation for 1/9-88 til 1/9-90 
ville medføre.
Sagen forelægges påny økonomiudvalget 
med indstillingsbilag af 8/6-88 fra kom
munaldirektøren.

Tirsdag
1988

den 14, juni Formandens
initialer:

kl. 9.15
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29. Opretholdelse af restkrav i forbindelse 
med mangelfuld indfrielse af lån til be
taling af ejendomsskat
Økonomiudvalget fik på mødet den 12/1-88 
forelagt indstilling om godkendelse af 
slutseddel vedrørende salg af ejendom, 
hvori kommunen havde et tinglyst tilgode
havende på kr. 105.949,04. En eventuel 
godkendelse indebar, at Skibby kommune 
måtte forvente et tab på kr. 15.949,04 
af det samlede tilgodehavende. 
Økonomiudvalget godkendte i mødet den 
12/1-88 den fremsendte slutseddel med 
bemærkning, at forvaltningen skulle un
dersøge om restkravet kan opretholdes som 
et krav i et kommende bo efter ejendom
mens ejer.
Socialforvaltningens oplæg vil blive ud
sendt den 10/6-88.
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. Teknikbord til Radio Horns Herred
på beskæftigelsesudvalgets møde den 
29/3-88 ansøgte Radio Horns Herred om 
muligheden for at Projekt Hanghøj kunne 
fremstille et nyt teknikbord.
Udgiften til materialer var anslået til

Dag og år: Blad nr.3787
Tirsdag den 14. juni Formandens

initialer:

1988
kl. 9.15

på borgmesterens kontor

kr. 2 .0 0 0 .
Udvalget besluttede, at Projekt Hanghøj 
skulle udføre det ansøgte bord, og at ud
giften til arbejdsløn afholdes af beskæf
tigelsesmidlerne.
Der er efterfølgende opstået tvivl om 
beskæftigelsesudvalgets beslutning på 
spørgsmålet om betaling af materialerne 
Da beskæftigelsesudvalget ingen midler 
har til at betale materialer for institu
tioner m.v., vedtog udvalget på møde den 
24/5 at fremsende sagen til afgørelse 
i økonomiudvalget.
Såfremt det her besluttes, at Skibby kom
mune skal afholde udgifterne til materia
ler, ansøges om en tillægsbevilling på 
k r . 2 .0 0 0 ,0 0 .
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3 1 . Civilforsvarsplan 1988-1991
I henhold til Indenrigsministeriets be
stemmelser har civilforsvarslederen udar
bejdet Civilforsvarsplan for Skibby kom
mune gældende for perioden 1988-1991. 
Inden civilforsvarsplanen fremsendes til 
godkendelse i byrådet skal den forelæg
ges for politiet og sygehusberedskabsmyn
digheden til udtalelse. Sygehusbered
skabsmyndigheden har ingen indvendinger. 
Politimesteren har i skrivelse af 6/S- 8 8  
en bemærkning til afsnit 1 .1 , side 1 - 
dimensionering. Bemærkningen vil blive 

. indarbejdet i planen.
Byrådet har kompetence til at godkende 
planen endeligt. Planen skal blot sendes 
videre til de respektive myndigheder mad 
de indkomne udtalelser.
Beredskabskommissionen fremsender i møde 
den 16/5-88 civilforsvarsplanen til byrå
det med anbefaling.
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32. Ombetrækning af stole i kantinen m.v.
Kantineudvalget har indhentet tilbud på 
ombetrækning af stole i kantinen. 
Udvalget indstiller, at 
50 stole ombetrækkes
å kr. 350,00............ kr. 17.500,00
2 nye 6 -mands borde
indkøbes å kr. 1.426.... 
10 nye stabelstole til

kr. 2.352,00

byrådssalen å kr. 315,- kr. 3.150,00
23.502,00

moms 2 2 % kr. 5.170,00
Ialt kr. 28.672,00
Samtidig foreslår udvalget, at. de nuvæ-
rende gardiner udskiftes . Der er indhen
tet en overslagspris på kr. 4. 500.
Beløbene kan afholdes over konto 601 02 
065 00.
Indstillingsbilag vedlagt.

Kommunaldirektøren indstiller, at der 
også indkøbes ny kaffemaskine til kanti
nekøkkenet.
Samtidig anmodes om, at restbeløbet af 
det opsparede beløb vedr. brandsektione
ring på rådhuset frigives til yderligere 
indkøb af grønne planter (efter kantine
udvalgets og de enkelte forvaltningers 
bestemmelse) samt til materialer (maling 
o.l) til istandsættelse af kælderlokaler 
(mødelokale I og byrådets bibliotek), som 
evt. kan foretages af rådhusbetjenten.
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3 3 . Rengøring på Marbækskolen i 1989
Byrådet besluttede den 18. november 1987 
at overlade rengøringen på Marbækskolen 
til Trasbo rengøring.
Byrådet besluttede samtidig, at man in
den 1. juli 1987 ville træffe beslutning 
om Marbækskolen også i 1989 skulle rengø
res ved privat rengøringsfirma eller ved 
kommunal rengøring.
På den baggrund forelægges sagen for øko
nomiudvalg og byråd til afgørelse af ren
gøringsform i 1989.
Indstillingsbilag af 10/6-88 fra kommunal 
direktøren udbringes fredag.
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3 4 . Lokalemæssige ændringer i socialfovalt- 
ningen
Socialforvaltningen har igennem længere 
tid ønsket en forbedring af lokaleforhol
dene i forvaltningen. Især publikumsek
speditionen er uhensigtsmæssig, idet al
le ekspeditioner skal foregå fra en lil
le skranke forrest i forvaltningen.
På forvaltningens stormøde den 6 . juni 
blev det påny drøftet, hvorledes forhol
dene kunne gøres bedre og det blev lovet 
forvaltningens personale, at socialin
spektøren og kommunaldirektøren ville 
prøve at opnå økonomisk mulighed for en 
afskærmning af de enkelte grupper og en 
forbedring af publikumsekspeditionen. 
Sagen forelægges for økonomiudvalget med 
indstillingsbilag af 1 0 /6 -8 8 .
(Bilaget bringes ud til økonomiudvalgets 
medlemmer fredag den 10/6-38).
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Uag og ar: blad nr.
3 7 9 2
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in itia le r:
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35. Orientering om samarbejdsproblemer ex- 
ternt i socialforvaltningen
Indstillingsbilag af 8/6 - 8 8 fra kommunal
direktøren vedlægges.
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personalesager
Sager siden sidste møde fremlagt
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• Ekstraordinær frihed til dagplejers
Lokaludvalget for dagplejen

ansøger i skrivelse af 28. marts 
om fri den 1/5, 24/12 samt 31/12.
Løn- og personalekontoret har ved påteg
ning af 7/6-88 på intern notits af 
2/5-88 meddelt, at det ikke koster no
get reelt, idet den totale lønudgift er 
indregnet i budgettet, men at den "tek
niske" lønudgift på årsbasis kan udreg
nes til kr. 61.043,22.
Det bedes bemærket, at den ret til fri
hed andre personalegrupper har på disse 
dage, er erhvervet i forbindelse med ind
gåelse af overenskomsten.
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33. Afskedigelse af overlærer
Undervisningsministeriet har i skrivelse 
af 21. april 1988 meddelt kommunen, at

er afskediget
med pension på grund af svagelighed fra 
udgangen af juli 1988.
Skolekommissionen har på sit møde den 
30. maj 1988 taget skrivelsen til efter
retning.
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3 9 . Afskedigelse af dagplejer
Det indstilles til økonomiudvalgets god
kendelse, at en dagplejer afskediges med 
overenskomstmæssigt varsel. 
Indstillingsbilag af 2. juni 1988 er ved
lagt sagen.

Dag og är: Blad nr;3796
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40. Afskedigelse af husassistent
En husassistent på Plejehjemmet De gam
les Hjem/Nordhøj indstilles til afskedi
gelse, idet medarbejderen pr. 31. maj 
1988 har haft 171 sygedage indenfor de 
seneste 12 måneder.
Indstillingsbilag af 2. juni 1988 er ved
lagt sagen.



ø k o n o m i u d v a l g s m ø d e ;

ua g og ar; Diau ur,3798
Tirsdag den 14. juni Formandens

initialer:

1988
kl. 9.15

41. Afskedigelse af dagplejer 
En dagplejer indstilles til afskedigel
se, idet medarbejderen pr. 31. maj 1988 
har haft 135 sygedage inden for de senes
te 1 2 måneder.
Indstillingsbilag af 7. juni 1988 er ved
lagt sagen.

på borgmesterens kontor

i ¿Aas tf 0 6^/fa
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Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

Dag og år: Blad nr.3799
Tirsdag den 14. juni Formandens

initialer:

1988
kl. 9.15

Ansøgning om orlov.
En pædagog ved børnehaven Tumlebo ansø
ger om orlov uden løn i perioden 4. juli 
1988 til 4. januar 1989.
Indstillingsbilag af 7. juni 1988 er ved
lagt sagen.

på borgmesterens kontor



■ Ø K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

4 3 # Byrådsmødet den 22» juni 1988
Følgende sager er fremsendt til behand- 
ling på byrådets møde:

al Til byrådets efterretning kan meddeles, 
at på møde den 9. maj 1983 blev

Skibby, valgt som
medlem af fritidsnævnet (istedet for

for resten af valgpe
rioden og
Jægerspris som suppleant.

b) Konfirmationsforberedelse 1988/89
Ledende skoleinspektør fremsender for
slag til fastlæggelse af tidspunkter for 
konfirmationsforberedelsen for skoleåret 
1988/89, efter aftale med præsterne. 
Skuldelev:
Ingen ændringer i forhold til indeværen
de skoleår:
2 hold placeret som morgentimer kl. 8 -1 0 . 
Ferslev:
Ingen ændringer for hold til indeværende 
skoleår:
1 hold placeret som morgentimer kl.
8-10,
Skibby:
I overensstemmelse med gældende aftale 
har holdene i indeværende skoleår været 
placeret med et hold om morgenen kl.
8 - 1 0 og et hold om eftermiddagen kl. 
13-15.
Begge hold ønskes placeret som morgenti
mer kl. 8 -1 0 .
For holdenes placering på ugedage gæl
der, at det aftales mellem præsterne og

fortsættes....



Ø K O N O M I  U D V A L G S M Ø D E

4 3 „ Fortsat
b) skolernes ledere år for år. 

Skolekommissionen har på sit møde den 
18. april 1988 behandlet forslaget og 
har godkendt dette for skoleåret 
1983/89.
Sagen fremsendes til byrådets efterret
ning .

c) Om kommunernes styrelse under krig eller 
truende udsigt til krig

Dag og år: tilad nr.3801
Tirsdag den 14. juni Formandens

initialer:

1988
kl. 9.15

på borgmesterens kontor

Indenrigsministeriet har fremsendt be- “
kendtgørelse hvoraf fremgår, at byrådet _ 
blandt sine medlemmer skal udpege to el
ler flere stedfortrædere, der i en angi
ven rækkefølge skal varetage borgmeste- - 
rens funktioner i tilfælde af dennes for- _ 
fald under krig eller truende udsigt til 
krig og det er umuligt at samle et be
slutningsdygtigt byråd/økonomiudvalg. '

d) Zonelovstilladelse - vindmølle
Ingeniørfirmaet Birch og Krogboe har for 
ejeren af ejendommen Torpevej 17-19, matr. 
nr. 1-a Torpegård, Skuldelev, Torp Lade- ' 
gård søgt om opstilling af en 100 kW vind-: 
mølle.
Tilladelse til opstilling af vindmøllen 
kræver en zonelovstilladelse i henhold 
til bestemmelserne i by- og landzonelov- - 
ens § 7.
Indstillingsbilag vedlagt.
Ejendomsudvalget indstiller, at sagen 
fremsendes til Hovedstadsrådet med anbe- - 
faling.

fortsættes....



.ø k o n o m i u d v a l g s m ø d e ;

.43. Fortsat
d) ønsker stedet undersøgt for

oldtidsminder, inden møllen opføres.

a) zonelovstilladelse til helårsbeboelse
på ejendommen_____ „_____ , matr. nr.

Sønderby by, Selsø

uag og ar:

Tirsdag den 14. juni 
1988

kl. 9.15
på borgmesterens kontor

biaa nr.3802
Formandens
initialer:

f)

For ejer søges om zonelovstilladelse 
til helårsbeboelse på ovennævnte ejen
dom, beliggende i Sønderby landsby inden 
for lokalplan nr. 36's område.
Byrådet er zonelovsmyndighed.
Bygningen er opr indelig helårsbolig. 
Kortbilag vedlagt.
Ejendomsudvalget anbefaler, at der gives 
zonelovstilladelse til helårsbeboelse i 
den eksisterende bygning.

Zonelovstilladelse til helårsbeboelse 
på ejendommen , „ . Hellesø,
matr. nre. ,________ocj_______ Sønderby
by, Selsø
Ejeren af ovennævnte ejendom har påny 
rettet henvendelse om tilladelse til hel
årsbeboelse i et tidligere helårshus.
På foranledning af ejerens fornyede hen
vendelse har forvaltningen ved en forny
et gennemgang af sagen konstateret, at 
bebyggelsen er beliggende inden for den 
i kommuneplanen foretagne afgrænsning 
af Hellesø landsby. Det vil sige at kom
munen har zonelovskompentancen, men Ho
vedstad s rådet har indsigelsesmulighed.
Da huset er en tidligere helårsbolig og 
udgør en naturlig del af landsbymiljøet,

fortsættes... .



4 3 .

g)

h)

K O N O M I  U D V A L G S M Ø D E

Fortsat
vil det være rimeligt, at huset igen 
får helårsstatus.
Kortbilag vedlagt.
Ejendomsudvalget anbefaler, at der gives 
zonelovstilladelse til helårsbeboelse i 
det eksisterende hus.

Zonelovstilladelse til frastykning af 
medhjælperbolig fra landbrugsejendommen 
matr, nr. Ferslev by, Ferslev
Ejeren ansøger om principiel tilladelse 
til frastykning af medhjælperbolig fra 
ovennævnte ejendom.
Medhjælperboligen er beliggende uden for 
lokalplan nr. 33's landsbyafgrænsning, 
og Hovedstadsrådet er zonelovsmyndighed. 
Der gives almindeligvis zonelovstilla
delse til frastykning, hvis gårdens stør
relse og driftsform taler herfor. Ansø
ger bør indhente jordbrugskommissionens 
udtalelse.
Kortbilag vedlagt.
Ejendomsudvalget indstiller, at frastyk
ning anbefales over for Hovedstadsrådet 
under forudsætning af jordbrugskommissio
nens anbefaling.

Opstilling af bådebro i Vellerup vig
Vellerup vig bro- og bådelaug v/J. A. 
Traugott har ansøgt Trafikministeriet 
om tilladelse til opstilling af bådebro 
i Vellerup vig.
Trafikministeriet har anmodet byrådet 
om en udtalelse.
På mødet den 24. februar 1983 tilbage

fortsættes. . . .



43.
h)

i)

K O N O M I U D V A L G S M Ø D E

Uag og är:

Tirsdag den 14.

Blad nr.3304
juni Formandens

in itia le r:

Fortsat
sendte byrådet sagen til fornyet behand
ling i ejendomsudvalget.
Teknisk forvaltning har pr. 1. marts 1988 
anmodet Grundejerforeningen Vellerup som
merby, Vellerup bylaug, Isefjordslabora
toriet og Danmarks Naturfredningsfor
enings lokalkomite om udtalelser i sagen. 
Grundejerforeningen, Isefjordslaboratori
et og Danmarks naturfredningsforening har 
fremsendt udtalelser. Udtalelserne er 
negative i forhold til etablering af bå
debro.
Udtalelser vedlagt.
Ejendomsudvalget anbefaler, at ministerie 
tilskrives, at etablering af bådebro ikke 
kan anbefales på baggrund af de hidtidige 
bestræbelser for at friholde vigen for 
bådebroer og på baggrund af hensynet til 
de berørte parter.

Meddelelser

1988
kl. 9.15

på borgmesterens kontor

Hovedstadsrådet fremsender referat 
rådets møde den 27. maj 1988.



Ø K O N O M I U D V A L G E T
T I L L Æ G S D A G S O R D E N

1. Afskedigelse af husassistent
En husassistent på plejehjemmet De gam
les Hjem/Nordhøj indstilles til afskedi
gelse, idet medarbejderen pr. 31. maj 
1988 har haft 104 sygedage indenfor de 
seneste 12 måneder.
Indstillingsbilag af 9. juni 1988 er 
vedlagt sagen.

Dag og ar; “BTacPnT3805
Tirsdag den 14. juni Formandens
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på borgmesterens kontor
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